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1. Korkeakoulutuksen 

kärkihankkeiden arviointi 

2017-2022
• Kokeilevaa, hankkeiden mahdollistamaa toimintaa, 
tarvitaan (vaikka ei jatkuvasti humpattaisikaan): 
Korkeakoulut tekevät hankkeissa yhteistyötä, oppivat 
toisiltaan, jakavat parhaita käytänteitään. Pienen maan 
elinehto!

• Kuitenkin koulutuksen kehittämisen ja toteuttamisen 
pohjalla tulee olla ennakoitava, vahva, perusrahoitus.

• Monitieteinen lähestymistapa varmistaa ehkä 
parhaiten koulutuksellisen huoltovarmuuden myös 
osaajapula-aloilla →Täydennyskoulutus vahvaksi 
elementiksi tutkintokoulutuksen jälkeen (alanvaihto, 
osaamisen syventäminen, työnantajan tunnistamat 
erityistarpeet).

• Vaikuttavuuden elementit →Tuleeko jokaisessa 
hankkeessa edelleen keksiä sama pyörä uudelleen, vai 
voisiko olla valmiiksi valittavissa vaikuttavuuden 
osoittamiseen erilaisia, tutkimusperustaisia tapoja? 
→Helpottaa ja selkiyttää raportointia, tieto saadaan 
vertailtavassa muodossa, kv-näkyvyys, tieteellisyys.
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2. 

Korkeakoulupedagogiikan 

tila ja uudistaminen -

arviointi
*Tasapainoilu monitieteisyyden ja toisaalta syventyvän 
asiantuntijuuden välillä koulutuksessa / ehkä viisainta 
kuitenkin sopivasti panostaa molempiin?
*Työelämärelevanssin, ml. TKI-asiat tuominen esiin 
opintojen aikana äärimmäisen tärkeää ->Ei ole pois 
geneerisiltäkään aloilta.
*Palautteen kehittäminen aina ajankohtaista →Yhteisölle 
ja opiskelijoille entistä vahvempi dialoginen rooli 
ylipäätään koulutuksen johtamisen tukena
*Yliopistojen koulutusvararehtorit keskustelevat 
säännöllisesti tekoälyn roolista ja tekoälyn 
hyödyntämisestä opetuksessa ja oppimisessa
*Kaikilla yliopistoilla on jo jonkinlainen yleislinjaus 
tekoälyn roolista yliopistolla →Voisivatko yliopisto-
/korkeakoulupedagogiset yksiköt yhteistyössä ottaa 
tekoälyn tutkimus- ja julkaisuteemakseen ja tuottaa 
materiaalia yliopistojen ja Digivision kautta myös 
yhteiseen käyttöön?
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Kiitos

Thank you


